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Referat:   
 
 

Velkommen til v. Kirsten Holm 
 

1. Præsentationsrunde: Alle præsenterede sig og hvilke bevæggrunde de har for at melde sig til 
gruppen. Gruppen besluttede sig for at betegnelsen sparringsgruppe er passende til gruppens 
arbejde. 
 

2. Gennemgang og status af projektet v. Brian Gade:  Der skal udarbejdes en Natura 2000 Væ-
sentlighedsvurdering. Sparringsgruppen ønsker at komme tættere på den proces, og det blev 
drøftet at lade gruppen repræsentere ved 1-2 personer fra gruppen. Brian har drøftet dette 
med Planplus v. Mio Schrøder, og Mio er positiv indstillet overfor ideen. Det konkrete format 
aftales her i 2. halvdel af oktober. Så snart der kommer et oplæg til drøftelse fra Planplus af-
tale et møde med repræsentanter fra sparringgruppen. 

 

 
3. Rammen for det fremadrettede arbejde i sparringsgruppen: Tilrettelæggelsen af den frem-

tidige mødefrekvens blev drøftet, og det blev aftalt at mødes fast ca. 6-8 uge. For at der er no-
get specifikt at mødes om vil hver mødegang have et overordnet tema. Sparringsgruppen vil 
på næste møde udarbejde en liste over temaer og sammenstille den med den foreløbige tids-
plan for projektet. 

 



 

 
 

4. Sparringsgruppen rolle i forhold til det øvrige lokalsamfund: Da lokalbefolkningen kan have 
divergerende holdninger, og divergerende holdninger til hvad som er væsentligt, er konklusio-
nen at sparringsgruppen ikke kan siges at repræsentere lokalområdet 1:1. Der vil være emner i 
Sparringsgruppen hvor det kan være andre lokale som har nogle gode ting at bidrage med. 
Disse lokale kræfter vil løbende blive inviteret ind i gruppen alt efter, hvilket emne der på 
dagsordenen. Det kunne være lokale ornitologer, repræsentanter fra friskolen, borgerforenin-
ger eller andet forenings- og fritidsliv mv. Dernæst blev det diskuteret hvorvidt Facebook eller 
en projekthjemmeside var den rette løsning for fremtidig kommunikation til lokalsamfundet. 
Umiddelbart vil en projekthjemmeside være vejen frem således de lokale borgerforeninger 
kan lave et opslag med linket til hjemmesiden, når der er noget nyt.  

 

5. Overordnede temaer som sparringsgruppen kan arbejde med: På næste møde skal der ar-
bejdes videre med temaer for gruppens arbejde. Temaerne ønskes løbende sammenholdt 
med tidsplanen for projektet. 

 

6. Øvrigt. 
 

- Der blev drøftet mulighederne for en radarbaseret løsning, hvor de blinkende lys på vind-
møllerne i hovedreglen vil være slukkede, og hvor de kun tænder når der flyver et lavtgå-
ende fly, redningshelikopter, eller andet, ind i området. NRGi og Randers Tegl er positivt 
indstillet i forhold til at afsøge en sådan løsning, og evt. kan den laves i samarbejde med 
nogle af de øvrige projekter i den nordøstlige del af Viborg Kommune. 
 

- Der blev forespurgte til muligheden for at flyve en drone op i 180-185 meters højde mhp. 
at få en fornemmelse af højden. Der blev ikke besluttet noget i forhold til dette, men vi 
kan vende tilbage ift. hvorvidt det giver mening og om der kan være andre muligheder for 
at visualiserer højden på vindmøllerne. 
 

- Der blev spurgt til hvor arbejdsvejen for store køretøjer skal være i etableringsfasen. Al 
transport  til VE-projektet vil gå syd om teglværket på teglværkets jord. 
 

-  Der blev udtrykt bekymring for naboernes drikkevandsboringer i forbindelse med en evt.   
grundvandssænkning. Dette er der efterfølgende tjekket op på, og en lokal og midlertidig 
sænkning ned til 4-5 meter under terræn - i forbindelse med etablering af fundamenterne 
til vindmøller - vil ikke kunne påvirke drikkevandsboringer ude i disse afstande. Dette er 
drøftet med vores interne EPC-afdeling (indkøbs- og byggeafdeling), og den faglige vur-
dering er helt utvetydigt, at en lokal og midlertidig sænkning af grundvandet ved de tre 
vindmøllefundamenter ikke vil kunne påvirke drikkevandsboringer, som ligger ude i 800-
1000+ meters afstand. Og for at bestyrke dette yderligere, vil vi, i forbindelse med selve 
anlægs- og byggeperioden, stille krav om til vores rådgiver og entreprenør på funda-
ments-entreprisen om, at dette kan garanteres, og at der under alle omstændigheder vil 
blive gjort alle nødvendige afværgeforanstaltninger for at sikre dette. 
 

- Der blev i gruppen besluttet at der skal være visualiseringer af projektet fra 4 punkter. Et 
for hvert verdenshjørne så det er ladsiggørligt i terrænet. 
 



 

 
 

7. Punkter til næste møde: 
 
- Update fra Planplus på materialet til natura 2000 materiale. 
- Projekttidsplan – Temaer 
- Update på visualiseringer 
- Hvorledes informeres lokalsamfundet om projektet og sparringsgruppens arbejde. 
 

8. Tid og sted for næste møde: kl. 16 hos Ulrik (adresse følger), tidspunkt følger. 
 
 

 
  

 

 


